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Finansudvalget har i brev af 23. oktober 2014 stillet mig følgende § 28 spørgs-

mål 7 til aktstykke 9, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Frank Aaen (EL). 

§ 28 spørgsmål nr. 7: 

Vil ministeren gøre rede for, hvorvidt Banedanmark har undersøgt muligheden 

for at overgå til batteridrevne troljer? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, der har oplyst følgende: 

”Banedanmark har undersøgt muligheden for at overgå til batteridrevne troljer 

i forbindelse med udarbejdelsen af sin materielstrategi for 2014 – 2023. Batte-

ridrift på troljer er ikke prøvet og gennemtestet teknologi og findes i dag pri-

mært på mindre enheder, som ikke har samme krav til trækkræft og størrelse 

på kran som til Banedanmarks troljer. Ligeledes vurderer Banedanmark, at 

bane-vej køretøjer på parametre som trækkraft, hastighed samt krankapacitet 

ikke er egnede til de opgaver, hvor de pågældende troljer skal anvendes. På 

Sjælland er anvendelse af bane-vej køretøjer yderligere vanskeliggjort på grund 

af manglende påsætningssteder.” 

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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